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Referat fra Grønt Råds møde 3. marts 2022

Tilstede var:
Sebastian Nielsen (Formand)
Peter Bisgaard (Jægerne)
Rudolf Iuel (Dansk Landbrug)
Mogens Ribo Pedersen (DOF)
Frede Østergaard Andersen (Botanisk Forening)
Frode Thorhauge (Sportsfiskerne)
Kenneth Fahnøe (i stedet for Tonny Jack Nielsen) (DN)

Afbud fra: 
Ejnar Zacho Rath (Biavlerforeningen)
Dorte Frandsen (ETKerteminde)
Stig Bille Brahe Selby (Dansk Skovforening)
Jacob Harrekilde Jensen (har@nst.dk)

1. Velkommen ved den nye formand samt kort introduktion til by-
rådets nye udvalg (Sebastian) 

2. Grønt råd (Sebastian) 
- Det nye kommissorium vedtaget d. 2. februar
- Status på fremdriftsrapport samt ideer fra §17 stk. 4 udval-

get: 
Sebastian orienterede om at Klima- og Bæredygtighedsudvalget 
ikke ønskede, at det blev et krav at der skulle laves en frem-
driftsrapport. Det er dog fortsat en frivillig mulighed for Grønt 
Råd at udarbejde en sådan.

- Nye medlemmer af Grønt Råd: Centrovice medlemskab:
Rudolf havde den opfattelse at han repræsenterede Centrovice. 
Det blev besluttet at administrationen sender et svar til Centrovi-
ce og beder dem om at kontakte Rudolf for at afklare snitflader-
ne.

- Hvad vil vi i Grønt Råd?
Punktet blev kort drøftet. 
Formålet med Grønt Råd er beskrevet i kommissoriet.
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Side 2 af 33. Midler tilført Naturafdelingen, stemmer det overens med artikel 
fra Altinget (se vedhæftede mail pkt. 1). (Mogens):
Administrationen har fremsendt spørgsmålet til Borgmesteren. Ad-
ministrationen har endnu ikke modtaget noget svar.

4. Kommuneplanen vedrørende Dræby Fed (se vedhæftede mail 
pkt. 2): (Mogens)
- Udlægning af nye industriområder og udvidelse af Lindø-

området og kollision med naturinteressser. Hvad er rådets 
holdning til det? 
Det blev besluttet at Mogens kommer med et udkast til hørings-
svar til kommuneplanen, som rådet kan tage stilling til.
Sebastian ønsker at blive orienteret om erstatningsnatursagen.

- Kan Grønt Råd tilslutte sig de grønne organisationers øn-
ske om at der findes en løsning, så bevillingen på 11 mio. 
kr. (til vådområde) kan anvendes?
Administrationen orienterede om, at bevillingen kun kan bruges i 
det planlagte område. Der vil muligvis kunne ske en tilpasning af 
projektet, men dette vil kræve en godkendelse af Landbrugssty-
relsen.

Grønt anbefaler at vådområdeprojektet gennemføres.

PAUSE og sandwich

5. Sybergland (Mogens)
- Arbejdsgruppe

Det blev besluttet at Sebastian indtræder i gruppen som erstat-
ning for Jesper Hempler og at der snarest skal indkaldes til et 
møde.

- Økonomi
Der blev ikke afsat økonomi til udviklingsaktiviteter i budget 
2021. 
Administration orienterede om at der på nuværende tidspunkt 
sker en opdatering af skiltene i området og at der arbejdes på 
en folder. 

- Forbedringer
Arbejdsgruppen vil komme med forslag, som evt. kan komme 
med i den kommende budgetproces.

6. Øerne i Lillestrand: status på LIFE-ansøgningen (Mogens).
Der blev givet en kort orientering om projektet. EU har grundet coro-
na ændret ansøgningsprocessen, som nu er ændret så der ikke kan 
laves en foransøgning i april. I stedet skal der laves en fuld ansøg-
ning som skal indsendes til oktober. Ansøgningsprocessen er støttet 
af 15. junifonden med 450.000,- kr.
 

7. Sommerhusområder på Hindsholm: (Mogens)
Det ene nær sommerbyen og det andet nær Nordskov (Fynsho-
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Side 3 af 3ved). Hvad er rådets holdning til disse mulige sommerhusom-
råder? (Se vedhæftede mail pkt. 6)).
Grønt Råd er bekymrede for at der laves sommerhuse. Sebastian 
orienterede om at det var svært at forestille sig, at der kommer 
sommerhuse på grund af klima og naturinteresser. Desuden er det 
ikke muligt at søge om nye sommerhuse, før staten evt. laver en ny 
ansøgningsrunde.

8. Orientering/Status på Vild konkurrencen (Sebastian)
- Status på Certificering af bivenlig kommune (Mia)

Administrationen orienterede om, at kommunen har fået svar fra 
biavlerforening om, at kommunen lever op til kriterierne for at 
blive certificeret som bivenlig kommune.

9. Orientering omkring høring af vandområdeplanerne (hvad er 
der planlagt i Kerteminde Kommune) (Mia)
Der blev givet en orientering og punktet blev drøftet.

10. Orientering omkring klima og bæredygtighed 
- Nyt fra Bæredygtighedsrådet: bl.a. Klimaarrangement 17. 

marts
Der blev givet en kort orientering. Flere af rådsmedlemmerne 
kommer med til arrangementet.

11. eventuelt
Næste møde blive en besigtigelse sandsynligvis til juni. Sebastian 
arbejder på, at det bliver sammen med Klima- og Bæredygtigheds-
udvalget.
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